

# 上海城市规划

2018 总第139期

主管 上海市规划和国土资源管理局

主办 上海市城市规划设计研究院

中国科技核心期刊

# 2

SHANGHAI URBAN PLANNING REVIEW 精心规划 惠泽千秋

中国学术期刊网络出版总库全文收录 《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊 万方数据——数字化期刊群全文收录 中国核心期刊(遴选)数据库全文收录  
美国《乌利希期刊指南》(Ulrich's Periodicals Directory) 收录期刊 中国人文社会科学引文数据库来源期刊 中国工程咨询行业十佳报刊

本期主题：新交通服务







## 目次

### 新交通服务

- 1 自行车在多模式交通体系中的平衡作用与规划策略 潘海啸
- 5 情景分析对交通运输的积极和消极作用——从欧洲1970年代以来的发展预测2050年  
Hans-Liudger Diemel [德国] Robin Kellermann [德国] Massimo Moraglio [德国]
- 11 自动驾驶与未来城市发展 Jean-Pierre Orfeuil [法国] Mireille Apel-Muller [法国]
- 18 汽车共享会员出行特征及效用分析——以杭州“车纷享”为例 惠英 孙芹路 丁劭涛 王蔚
- 25 共享移动性创新、规制变革及其社会障碍 冯苏菁
- 29 移动互联网技术与城市出租汽车行业监管改革 黄少卿 程若楠
- 35 上海市新能源汽车分时租赁规划策略研究 朱春节
- 40 解读上海公共交通的日常景观 华夏
- 46 基于摩拜开放数据的上海市共享单车骑行特征分析 吕雄鹰 潘海啸

### “上海2035” 解读

- 52 专家视角：《上海市城市总体规划（2017—2035年）》解读 本刊编辑部

### 规划实践

- 57 从上海徐家汇体育公园更新改造看新时期公共体育中心规划设计趋势 郑轶楠
- 63 《上海街道设计导则》实践探索——以虹口区天潼路街道设计试点示范项目为例 蔡光宇

### 他山之石

- 70 英美地区田园郊区运动简史及其启示 乔鑫 李京生
- 76 人口减少时代日本九州市应对老龄化社会的公共交通规划及启示 栾志理

### 城市研究

- 84 以提品质促实施为导向的上海15分钟社区生活圈的规划和实践 程蓉
- 89 全域旅游视角下的城市社区更新行动规划研究——以合川草花街社区为例 黄瓴 陈颖果
- 95 社区土地利用对非工作出行方式的影响 黄国洋
- 102 基于“城市针灸”原理的生态空间品质提升路径研究——以上海市静安区为例 袁芯
- 110 北京文化创意产业发展的经济因素——基于大数据的观察 刘晋媛
- 116 城市高层住区居民选择的避难场所空间特征研究 张小勇 戴慎志
- 123 开发区转型发展视角下的产城融合内涵解析——以苏州工业园区为例 钟睿
- 129 绿色交通理念下的大学校园交通规划研究——以天津大学北洋园校区为例 章许灏 钟石泉

### 规划信息

135

#### 本刊启事

1. 作者投稿不得侵犯他人著作权。
2. 本刊所发文章仅代表作者观点。欢迎对本刊所登文章开展学术批评和讨论。
3. 本刊对来稿保留修改权，对所发文章享有中文专有出版权（含数字出版权），请勿一稿多投。如有异议，请事先声明。
4. 本刊文章不得擅自转载。若需转载，必须事先征得本刊编辑部和作者同意。
5. 限于人力和物力，来稿一律不退，敬请作者自留底稿。
6. 读者所订杂志如有装订、印刷质量问题，请与印刷厂联系。



# Contents

102

NEW TRANSPORTATION SERVICE	<ul style="list-style-type: none"> <li>1 The Balance Effect of Bike in Multimodal Urban Transport System <a href="#">PAN Haixiao</a></li> <li>5 The Didactical Function of Bright and Horror Scenarios, 1970-2050 Case Study: Scenarios for the European Transport Industry <a href="#">Hans-Liudger Diemel, Robin Kellermann, Massimo Moraglio</a></li> <li>11 Cities and the Invasion of the Autonomous Vehicle <a href="#">Jean-Pierre Orfeuill, Mireille Apel-Muller</a></li> <li>18 An Analysis on Trip Characteristics and Utility of Carsharing Members:A Case Study of Chefenxiang in Hangzhou <a href="#">HUI Ying, SUN Qinlu, DING Mengtao, WANG Wei</a></li> <li>25 Innovation of Shared Mobility, Deregulation and Its Social Obstacles <a href="#">FENG Suwei</a></li> <li>29 Mobile Internet Technology and Regulatory Reform of Urban Taxi Industry <a href="#">HUANG Shaoqing, CHEN Ruonan</a></li> <li>35 Study on the Planning Strategy of the New Energy Car Sharing in Shanghai <a href="#">ZHU Chunjie</a></li> <li>40 Reading the Everyday Landscape of Public Transport in Shanghai <a href="#">HUA Xia</a></li> <li>46 Sharing Bicycle Riding Characteristics Analysis in Shanghai Based on Mobike Opening Data <a href="#">LYU Xiongying, PAN Haixiao</a></li> </ul>
SHANGHAI 2035 INTERPRETATION	<ul style="list-style-type: none"> <li>52 Prospect of Experts: The Interpretation of Shanghai Master Plan 2017-2035 <a href="#">The Editorial Department</a></li> </ul>
PLANNING PRACTICE	<ul style="list-style-type: none"> <li>57 Research on the Design Trends of Public Sports Center: A Case Study of Shanghai Xujiahui Sports Park <a href="#">ZHENG Yinan</a></li> <li>63 Practical Exploration on Shanghai Street Design Guidelines: A Case Study on Street Design of Tiantong Road <a href="#">CAI Guangyu</a></li> </ul>
EXPERIENTIAL LEARNING	<ul style="list-style-type: none"> <li>70 Garden Suburb Movement in British and American Area and Its Reference <a href="#">QJAO Xin, LI Jingsheng</a></li> <li>76 Public Transport Planning and Enlightenment for an Aging Society of Kyushu City in the Era of Population Reduction <a href="#">LUAN Zhili</a></li> </ul>
URBAN RESEARCH	<ul style="list-style-type: none"> <li>84 Planning and Practice of a 15-Minute Community Living Circle in Shanghai Guided by Promoting Implementation <a href="#">CHENG Rong</a></li> <li>89 Research on Urban Community Regeneration Action Planning from the Perspective of Citywide Tourism: A Case Study of Hechuan Caohuajie Community <a href="#">HUANG Ling, CHEN Yingguo</a></li> <li>95 Land Use and Non-work Travel Study <a href="#">HUANG Guoyang</a></li> <li>102 Research on the Upgrade Path of the Quality of Ecological Space by 'Urban Acupuncture': A Case Study of Jingan District, Shanghai <a href="#">YUAN Xin</a></li> <li>110 Economic Driving Forces for the Development of Creative Industries in Beijing: Based on the Observations from Big Data <a href="#">LIU Jinyuan</a></li> <li>116 Study on Spatial Characteristics of Residents' Evacuation Shelter Selection in High Rise Residential <a href="#">ZHANG Xiaoyong, DAI Shenzhi</a></li> <li>123 Analysis of Industry-City Integration from Perspective of Development Zones' Transformation: A Case Study of Suzhou Industrial Park <a href="#">ZHONG Rui</a></li> <li>129 Research of Traffic Planning in Campus Based on the Concept of Green Transportation: A Case Study of Tianjin University <a href="#">ZHANG Xuhao, ZHONG Shiquan</a></li> </ul>
URBAN PLANNING INFO	<ul style="list-style-type: none"> <li>135</li> </ul>

## NOTICE

1. The authors shall not infringe copyright.
2. The articles represent the views of the authors. Comments and academic criticism of any kind are highly appreciated.
3. The editorial department reserves the right of amending the articles and Chinese copyright (including digital copyright). Please do not duplicate submission. If you have any questions, please advance statement.
4. If reprinting is required, agreement from the editorial department and the author is kindly requested.
5. Due to limited human and material resources, contributions will not be sent back.
6. For binding and printing issues, please contact the printing house.